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Referat af møde i Fagudvalg for eReolen og 
tekstlicenser  

DATO 14. juni 2023 
TID Kl. 13.00 – 15.00 
STED Teams 
FAGUDVALG Ann-Britt von Seelen (ABS - formand), Jakob Lærkes (JL), Sanne Caft 

(SC), Anne Green (AG), Claus Hagstrøm Hansen (CHH), Pauline Priti 
Raff (PPR) 

SEKRETARIAT Mikkel Christoffersen (MC), Torbjørn Porsmose Rokamp (TPR – ref.)  
TEAM EREOLEN Susanne Iversen (SI), Emma Alnor (EA) og Anya Bjørn Vinstrup (ABV) 
 
 

 

  

1. VELKOMST OG DAGSORDEN 
ABS bød velkommen og alle mødets deltagere introducerede sig kort for hinanden 

2. SIDEN SIDST 
 
ABS orienterede fra sidste bestyrelsesmøde 
 
Fokuseret tilbud:  
Bestyrelsen har besluttet at man arbejder videre med en national redaktion 
Litteratursidens medlemmer skal dog godkende at foreningen nedlægges, hvilket er til 
afstemning på generalforsamling d. 31. august 2023 
 
Udviklingsprojekter og SLKS udviklingspulje blev drøftet, med afsæt i en oversigt, som af 
bestyrelsen havde gennemgået på sidste møde, samt besluttet til hvilke projekter man 
ønskede at foreningen skulle ansøge om udviklingsmidler. 
 
CHH spurgte til om eReolens projekter var med i den pulje af udviklingsprojekter, som 
allerede var drøftet af bestyrelsen og MC svarede at det var de.  
 
ABS kundgjorde som status for udbud af NEXT og Nyt Børnebibliotek, at bestyrelsen vil 
prioritere NEXT før Nyt Børnebibliotek i det videre arbejde, hvis der bliver 
ressourceknaphed. 
 
Derudover blev det sagt at Formandskabet er gået ind i at få lavet en aftale med Redia på 
Appen. 
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3. MØDEFREKVENS OG ÅRSHJUL V. ANN-BRITT & MIKKEL  
 
ABS og MC orienterede om årshjulet og den faste mødekadence.  
 
Oplægget er 2 teamsmøder + et fysisk møde pr. halvår, samt et internat pr. år. 
 
Det blev derefter drøftet hvor tit møderne skulle ligge og om de to planlagte fysiske 
møder skulle konverteres til et internat, eller om man skal fastholde både fysiske møder 
og et internat.  
 
Der var enighed om at sekretariatet laver nogle mødebookinger som fagudvalgets 
medlemmer reagerer hurtigt på. Hvis der er for mange afbud, findes der et nyt tidspunkt. 
Der skal ikke bruges tid på Doodle. 
 
INDSTILLING 
Det indstilles at fagudvalget drøfter årshjulet og beslutter en fast mødekadence 
 
Beslutning 
MC udsender fremover mødeindkaldelserne 

 

4. VALG AF FET-REPRÆSENTANT TIL NY STYREGRUPPE 
 
INDSTILLING 
Det indstilles, at fagudvalget vælger en repræsentant til den ny fælles styregruppe for 
NEXT og nyt børnebibliotek 
 
Beslutning 
Anne Gren blev valgt af et enstemmigt udvalg og takkede ja til opgaven. Tak til Anne. 

 

5. UDFASNING AF LICENS-MODEL PÅ B/U-TITLER FRA 2024 V. EMMA & 
MIKKEL 

 
EA forklarede problematikken for fagudvalget. Det har længe været et ønske hos GO! 
redaktionen, at man ikke bruger licensmodellen på B/U-titler. Børnene skal ikke møde kø. 
 
Der lægges mere vægt bag krav på B/U-området end på voksenområdet, og på ebogs-
området end lydbogsområdet. 
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MC forklarede at det kan betyde at nogle forlag vil afvise, at eReolen kan få deres nye 
titler eller at titlerne kommer senere på eReolen. Licenstitler fylder dog ikke så meget på 
eReolen længere, og brugen af licensmodellen er nedadgående fra forlagenes side af. Der 
er pt. tale om 70 ebøger og 79 lydbøger på B/U-området. 
 
En vigtig pointe er, at titlerne kommer på, bare på et senere tidspunkt.  
 
EA supplerede med, at børnetitler generelt er længere tid om at nå ud til børnene (end på 
voksenområdet), og i den optik betyder det ikke så meget at nogle forlag måske venter 
med at lægge nye titler på eReolen, hvis der ikke længere er en licensmodel. 
 
Der var generel opbakning fra fagudvalget til at indføre en ny praksis fra 2024. Det blev 
også nævnt at erfaringerne fra B/U-området kan bruges på voksenområdet på et senere 
tidspunkt. 
 
INDSTILLING 
Det indstilles at fagudvalget beslutter om man stadig vil have licenstitler på ebøger 
og/eller lydbøger til børn og/eller voksne fra 2024 
 
Beslutning 
Fagudvalget besluttede, at eReolen fra 2024 ikke skal stille licensmodellen til 
rådighed for forlagene på B/U-titler 

 

6. BRUGSDATA PÅ TEKSTLICENSER V. TORBJØRN 
TPR fremlagde problemstillingen omkring manglende vedligeholdelse af automatiseret 
datascript (og dermed fejlbehæftet) til hentning af brugsdata på tekstlicenserne 
 
Drøftelsen gik på om brugsdata bør ligge både i Faktor og i ERMS og om der så var brug 
for et program, der selv henter tallene på forlagenes hjemmesider.   
 
TPR præciserede at, hvis man ophører med at hente tal via et automatiseret datascript, 
skal tallene stadigvæk hentes manuelt og lægges i ERMS, hvilket er mere tidskrævende. 
 
Der var enighed om at valide og opdaterede brugsdata er vigtige og bør prioriteres. 
 
Det blev desuden nævnt, at der var brug for en grundig drøftelse af hvad foreningen og 
bibliotekerne vil med tekstlicenserne og Faktor generelt. Det kunne man tage på et 
internat hvor der vil være god tid til det. Der er også brug for at bestyrelsen får taget 
stilling til statistikområdet generelt. 
 
INDSTILLING 
Fagudvalget kan beslutte at indstille til bestyrelsen enten: 
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- Opjustering af driftsbudgettet for tekstlicenserne, som muliggør en fast 
driftsaftale på datascripts med BiWise fra 2024 

- Fravalg af brugsstatistik på tekstlicenser i FAKTOR (men dermed større 
ressourceforbrug på brugsstatistik i ERMS, da al statistik skal 
indhentes manuelt) 

 
Beslutning 
Fagudvalget havde brug for mere viden og kom ikke frem til nogen formel indstilling. 
Området skal undersøges nærmere. 
 

 

PAUSE 
 
AG deltog ikke i mødet efter pausen 

7. BUDGETOPFØLGNING OG STATISTIK V. SUSANNE OG ANYA 
 
SI gennemgik det opdaterede regnskab for 2023 
 
 
INDSTILLING 
Det indstilles at fagudvalget tager den mundtlige orientering til efterretning og 
godkender budgetopfølgningen for 2023 
 
Beslutning 
Fagudvalget godkendte budgetopfølgningen 

 

8. OPFØLGNING PÅ HANDLINGSPLAN 2023 V. SUSANNE OG EMMA  
 
SI og EA gennemgik status for handlingsplanen og de aktiviteter der ligger her. 
 
Aktuelt: 

- Indkøb af design til børneprojektet eReolen GO 2.0.  
- Program for eReolens Efterårskonference 2023 
- Projekt ”Det starter med børnene” og fælles kampagne med bibliotekerne ifm.  
- Lærfest skolemesse  

 
MC fortalte i tillæg til SI’ gennemgang, at DR’s store læseprojekt nu har fået fondsmidler. 
Bibliotekerne er overraskende ikke denne gang en del af projektkredsen, men er skrevet 
ind i projektbeskrivelsen. Der er gået noget galt i overleveringen hos DR. MC har fået 
eReolen GO! med som eksterne deltagere, og Aalborg Bibliotekerne deltager på samme 
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måde i det øvrige samarbejde. Der kan være en fordel i at være med, men ikke at være 
forpligtet af et underskrevet dokument, eftersom DDF er presset med mange samtidige 
initiativer. 
 
INDSTILLING 
Det indstilles at fagudvalget tager den mundtlige orientering til efterretning 

 
Beslutning 
Fagudvalget tog orienteringen til efterretning 

 

9. TEAM EREOLENS DELTAGELSE I ”BØRN OG UNGES LÆSEGLÆDE” V. 
SUSANNE & EMMA 

 
SI og EA orienterede om at eReolen er blevet bedt af Tænketanken Danmarks 
Biblioteker, om at deltage i projektet ”Børn og unges læseglæde”, og man indgår nu med 
GO! som formidlingsplatform for projektets aktiviteter. 
 
INDSTILLING 
Det indstilles, at fagudvalget tager orienteringen til efterretning 
 
Beslutning 
Fagudvalget tog orienteringen til efterretning 

  
10. NYE MEDARBEJDERE I TEAM EREOLEN V. SUSANNE 

 
Der er tre medarbejdere, som er gået på barselsorlov og SI introducerede til de nye 
medarbejdere der er ansat i barselsvikariater, samt løntilskud. 

11. INTERNT  
 
Ikke noget referat fra dette punkt. 

12. EVT. 
MC lykønskede SI på vegne af foreningen og sagde tak for lang og tro tjeneste på 
eReolen. Hun har været med helt fra starten og har lagt et kæmpe arbejde i tilblivelsen af 
eReolen. Tak for et godt samarbejde og pøj-pøj med den nye tilværelse! 

http://www.detdigitalefolkebibliotek.dk/

	Referat af møde i Fagudvalg for eReolen og tekstlicenser
	1. Velkomst og dagsorden
	2. Siden sidst
	3. Mødefrekvens og årshjul v. Ann-Britt & Mikkel
	4. Valg af FET-repræsentant til ny styregruppe
	5. Udfasning af licens-model på B/U-titler fra 2024 v. Emma & Mikkel
	6. Brugsdata på tekstlicenser v. Torbjørn
	Pause
	7. Budgetopfølgning og statistik v. Susanne og Anya
	8. Opfølgning på Handlingsplan 2023 v. Susanne og Emma
	9. Team eReolens deltagelse i ”Børn og unges læseglæde” v. Susanne & Emma
	10. Nye medarbejdere i Team eReolen v. Susanne
	11. Internt
	12. Evt.


